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BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Angelica Alecu,

prima pe lista la admitere, șefa de promoție la finalizarea studiilor, în 2019: ‘Aș

lua-o oricând de la capat, cu inima deschisa. Ceea ce m-a ajutat cu fiecare ocazie sa

îmi pastrez concentrarea a fost îmbrațișarea ideii ca am mereu de învațat și ca o

victorie nu trebuie sa fie altceva decât o bucurie de moment. A doua zi... înapoi la

treaba!’

Angelica Alecu a fost convinsa pâna în clasa a XII-a ca, dupa Bacalaureat, va da admitere la Facultatea de

Automatica și Calculatoare din cadrul Politehnicii București.Toate datele indicau ca fiind acesta parcursul

firesc de urmat, din moment ce era eleva a Colegiului Național „Mihai Viteazul” din București, profilul

real, și era atrasa în mare masura de matematica și fizica.Dar în ultimul an de liceu a început sa își puna

întrebari și sa puna la îndoiala „firescul”. Astfel, a ajuns la concluzia ca i s-ar potrivi mult mai bine o

profesie în care interacțiunile sociale aveau o pondere mai mare. „În realitate, nici nu am migrat prea

departe, întrucât dintre alternative, am ales ‘matematica științelor sociale’ ”, puncteaza tânara, într-un

interviu acordat 

Biz

Lawyer.

Dupa un parcurs academic de excepție, Angelica Alecu face parte astazi din Baroul București și își desfașoara

activitatea ca avocat colaborator al Societații Civile de Avocatura Stoica & Asociații, în departamentul de litigii.

„Experiența profesionala acumulata pâna la acest moment privește domenii precum: drept imobiliar și urbanism,

drept civil, proprietate intelectuala, dar și arbitraj comercial intern și arbitraj internațional. În plus, preocuparile

mele profesionale s-au extins și catre activitatea publicistica, printre articolele publicate pâna în prezent

regasindu-se: „Ipoteca asupra conturilor bancare – o plasa de salvare... pe nisipuri mișcatoare” (publicat în

RRDP nr. 3/2020) și „Transformarea justiției și avocaturii în era inteligenței artificiale” (publicat în revista

„Avocatul”, nr. 1/2022)”, povestește Angelica.

Nu crede ca lumea juridica este diferita de orice alta piața concurențiala. În definitiv, calitatea serviciilor și

promovarea corespunzatoare a acestora sunt cele care dicteaza rata de reușita. Prin urmare, considera ca un

profesionist trebuie sa ramâna preocupat de dezvoltarea și perfecționarea competențelor sale și, în același timp, de

formarea unei imagini publice care sa reflecte aceste competențe.

În ceea ce privește România și oportunitațile oferite profesioniștilor, este de parere ca mereu este loc de mai bine,

dar crede ca potențialul de creștere al țarii noastre este unul foarte mare.

„Îmi amintesc de un coleg strain, venit într-un schimb de experiența în România, care îmi spunea în urma cu câțiva

ani ca îi place în România pentru ca aici simte ca e ceva de facut. Venind din Statele Unite ale Americii, simțea ca

acolo, orice idee ar avea, e deja implementata de cineva. În România avem multe lucruri de facut. Uitându-ma în

jurul meu la colegi și prieteni care fie ramân, fie se întorc în țara, simt ca începem sa avem și cu cine”, explica

avocatul.
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Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

  

A intrat prima la facultate, a terminat ca șefa de promoție

Alegerea Facultații de Drept din cadrul Universitații din București a reprezentat un pas important pentru Angelica

Alecu. Tânara a fost prima la admiterea din 2015 și a finalizat aceasta cursa, în 2019, tot pe prima poziție, ca șefa

de promoție.

Privind în urma, Angelica spune ca tot acest parcurs a reprezentat un avantaj, dar nu prin prisma notelor, ci mai

degraba, prin prisma a ceea ce a reușit sa transmita prin aceasta informație: perseverența, disciplina și pasiune. „De

altfel, cred ca mai degraba acestea sunt și trasaturile cautate de angajatori. Am avut colegi de generație extrem de

bine pregatiți și sunt mândra de ce au devenit deja foarte mulți dintre ei. Clasamentul din anii de studiu nu este o

garanție a succesului, ci doar un indiciu ca studenții din primele poziții sunt poate mai consecvenți, mai rezilienți și

mai interesați de ce studiaza”, nuanțeaza avocatul.

Marturisește ca se ferește sa pice în capcana de a se întreba „ce ar fi fost daca”. Privind în urma, spune ca nu știe

daca ar fi fost un programator mai priceput, dar ceea ce știe sigur este ca îi place ceea ce face în prezent. „Iar ceea

ce am fost convinsa înca de la momentul alegerii Facultații de Drept este ca, indiferent ce ar urma sa îmi rezerve

viitorul din punct de vedere profesional, studiile în drept îmi vor folosi în vreun fel sau altul. Și nu m-am înșelat.

Aș lua-o oricând de la capat cu inima deschisa, fie și numai pentru gândirea critica și disciplina pe care mi le-am

antrenat urmând cursurile Facultații de Drept”, completeaza tânara.

Referindu-se la perioada facultații, Angelica descrie anii sai de studenție în felul urmator: în anul I, a învațat sa

învețe, în anul II a învațat sa piarda, în anul III a învațat sa munceasca pentru perfomanța, iar în anul IV a învațat

sa câștige.

„Mi-au fost de mare folos aceste lecții și au venit exact în ordinea potrivita pentru mine. La început, a fost dificil

sa înțeleg cum anume sa fac tranziția de la rezolvat probleme de matematica pe baza unor formule date, imuabile,

la discuțiile despre istoria și teoria generala a dreptului. Dar m-am adaptat din mers și am luat fiecare examen ca

pe o provocare. În anul II am descoperit concursurile și activitațile extracurriculare în care ma înscriam cu tot

entuziasmul, dar la care eșuam de multe ori cu același aplomb, pentru ca nu știam ce înseamna sa te pregatești

pentru un concurs. Privind retrospectiv, e posibil sa fi avut falsa impresie ca o pledoarie se susține cu talent, iar nu

cu munca. Pe baza experienței din anul II și a unor serii de introspecții, în anul urmator am învațat ce înseamna de

fapt sa depui efortul necesar pentru a te prezenta la înalțime într-o competiție cu colegi atât de bine pregatiți, cum

pot afirma cu mândrie despre colegii mei de generație. Dupa tot acest periplu, în anul IV, am început sa vad

roadele muncii mele și am avut de învațat o alta lecție: cum sa nu ma las prada propriului succes și sa ramân mereu

un student, ca mentalitate. Câștigarea unor competiții mi-ar fi putut vulnerabiliza pregatirea pentru licența.

Succesul de la licența mi-ar fi putut vulnerabiliza pregatirea pentru examenul de barou. Reușita de la examenul de
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barou mi-ar fi putut vulnerabiliza atenția în activitatea de avocat stagiar. Ceea ce m-a ajutat cu fiecare ocazie sa

îmi pastrez concentrarea a fost îmbrațișarea ideii ca am mereu de învațat și ca o victorie nu trebuie sa fie altceva

decât o bucurie de moment. A doua zi, înapoi la  treaba”, susține avocatul.

Și-a pus de multe ori întrebarea daca ar trebui schimbat ceva în programa studenților la Drept. Nu a gasit înca un

raspuns preciz, dar analizele parcursului sau i-au aratat ca tot ceea ce este astazi se datoreaza și anilor de studiu din

facultate.

„M-am gândit cât de multe cunoștințe mi-ar fi fost utile în anii de studiu, dar în același timp am conștientizat ca

parte din ceea ce sunt astazi se datoreaza sistemului actual de studiu, cu plusurile și minusurile sale. Prin urmare,

cred ca schimbarile sunt de bun augur, dar ar trebui realizate cu precauție, pentru a nu goli de conținut baza

formarii gândirii juridice. Ca simple observații din activitatea practica ulterioara, consider ca n-ar prinde deloc rau

studenților facultaților de drept cursuri de dezbateri, de discurs public, de cunoștințe minimale de redactare

documente juridice sau alte astfel de abilitați practice, numai în mod metaforic catalogate drept soft skills, întrucât,

în realitate, deprinderea lor nu e deloc ușoara”, subliniaza tânara.

--------------------------------------------------------------

Citește și

→             De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații  de       drept    din cadrul

Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din  Iași,    despre       preocuparea de a oferi studenților o noua 

„normalitate”  și   aceeași       pregatire temeinica: ‘Absența fizica  ne-a dezorientat  la   început,   dar    

procesul didactic se deruleaza  acum în  parametri   optimi;   profesorii  și    studenții au dovedit o  imensa 

capacitate de   adaptare’

→ 

 Biz

Lawyer          îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |        Alexandra    Șipoteanu, una

dintre mândriile promoției 2021:  Facultatea      de  Drept    este dificila deoarece te obliga la  autodepașire,

la      cunoaștere     aprofundata a tuturor aspectelor  predate, la gândire cu      propria minte,     la

autodisciplina. Linia  întâi înseamna  calitate,   iar   calitatea este     oferita de  integritate,  seriozitate,

pasiune   pentru   profesia aleasa și      perfecționare  continua în domeniul ales

→   

Biz

Lawyer          îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Diana         Valeria Ceaușu,

șefa promoției 2020, a intrat în echipa  CMS   România.       ”Satisfacțiile au rasarit pe masura ce eu am 

început sa   cunosc       construcția dreptului și au crescut odata cu  cunoștințele   mele. Cu cât       am

cuprins și înțeles mai bine  mulțimea regulilor de   drept, cu  atât  am     putut gasi soluții  pentru mulțimea

anomaliilor   din  realitatea    sociala”,   spune  avocata

→   

 Biz

Lawyer       îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Aura     Elena   Amironesei,

olimpic internațional, a absolvit în primii trei      din an   facultațile de Drept (9,87) și Geografie.

Multipremiata la      competiții   studențești cu expunere internaționala, a ales avocatura  și     este  

doctorand în Dreptul comerțului internațional și cadru    didactic   asociat   în cadrul Facultații de Drept

din Iași. ‘Am facut    alegerile   potrivite   la momentul potrivit și le-am trait cât mi-a    fost cu  putința  de  

plenar’, spune azi Aura
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→   

Biz

Lawyer       îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Irina      Galan,  șefa promoției

2020 de la Facultatea de Drept a Universitații      din Iași:  ‘Nu am mizat niciun moment pe titlul obtinut în

facultate,     dar probabil  ca acesta a reflectat bagajul de cunostinte  acumulat si     determinarea  avuta pe

parcursul anilor de studiu’.  Tânara avocata     asteapta cu  entuziasm si deschidere noile provocari  si

optiuni ce vor     aparea

         

→        BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |       Cosmin-Teodor Cotos a

finalizat acum trei ani studiile de licența   cu     media 9,79 și are azi propriul cabinet de avocatura.

”Esența și       particularitațile dreptului m-au fascinat, iar profesorii și   persoanele     pe care le-am

întâlnit în mediul universitar mi-au   schimbat complet     cursul vieții”, spune azi avocatul

→       BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |     Alexandra Tuța, una dintre

primele medii obținute anul trecut la     examenul de licența, a intrat în echipa de litigii de la Reff &    

Asociații: ”Sacrificarea zonei de confort și a unor placeri personale     aduce o satisfacție înzecita în

momente-cheie, precum examenul de     licența sau de admitere în profesie. În acele clipe privești    

retrospectiv și ești împacat - a meritat totul”

→      BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |     Adrian Grapa, unul dintre

vârfurile promoției 2019, a intrat în  echipa    DLA Piper România. ”Probabil ca mediile mari sunt o carte

de  vizita    pentru absolvenții de Drept, atunci când aceștia au primul  contact cu un    posibil angajator.

Consider, însa, ca sunt mai  importante pe termen    lung informațiile acumulate în anii de studiu”,  spune

azi avocatul

→     BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |   Andreea Leparda, medie finala

9,66, una dintre cele mai bune absolvente   din generația anului 2021: Nu conteaza daca ești în linia întâi

sau nu.   Conteaza ca, acolo unde te afli, sa realizezi importanța pe care o ai  la  nivel social și sa fii

responsabil, serios

                  --------------------------------------------------------------

Rețeta succesului: Perseverența, disciplina și pasiune

Angelica Alecu a început sa participe la competiții și activitați extracurriculare înca din anul II de facultate.

Succesele cele mai notabile au aparut în ultimii doi ani de studiu.

Printre competițiile cele mai relevante se detașeaza concursul de procedura civila Premiile de excelența

„Viorel-Mihai Ciobanu” (premiul pentru cea mai originala pledoarie, în anul 2019),  concursul „Competition

Challenge” (locul I împreuna cu partenerul de echipa Alin Cinca, în anul 2019) și concursul de eseuri numit 

„Bursele RTPR Allen & Overy” (locul I, în anul 2018).

„În plus, un rol important în antrenarea abilitaților mele oratorice a avut cursul de perfecționare a discursului

public organizat de societatea de avocați Țuca, Zbârcea & Asociații, numit „Internship în discurs public. O

abordare informala” (ediția 2017). Pe parcursul anilor de studiu, am efectuat o serie de stagii de practica în cadrul

societaților de avocatura Țuca, Zbârcea & Asociații (în anul 2017),  Nestor Nestor Diculescu Kington Peterson

(în anul 2017), RTPR Allen & Overy (în anul 2018), Stoica & Asociații (între anii 2018-2019)”, completeaza

tânara.

Angelica Alecu este de parere ca la fel ca orice alta facultate, Facultatea de Drept îți ofera exact cât ești dispus sa

îi dai. „Pentru mine, a fost o facultate dificila, întrucât mi-am dorit sa înțeleg tot ce învaț și sa plec cu un set cât
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mai complet de unelte pentru profesia viitoare. Eforturile depuse au presupus și sacrificii, mai ales în privința

consumului de timp și energie, dar nu cred ca poți obține ceva cu adevarat valoros, daca nu oferi în schimb la fel

de mult. În viziunea mea, satisfacția presupune sa reușești sa parcurgi un drum anevoios, nu sa gasești o scurtatura,

deși destinația e aceeași, în final, în ambele exemple”, explica avocatul.

Se ferește sa ofere sfaturi, dar le recomanda celor care iau în calcul admiterea la Drept sau la orice alta facultate sa

nu caute drumul mai ușor, pentru ca daca drumul e ușor, e foarte probabil sa fie batatorit de mulți alții înaintea lor

și roadele pe care le vor aduna sa fie destul de sarace.

Din punctul sau de vedere piața muncii nu este saturata de absolvenți, ci este dornica de oameni competenți.

„Provocarea generației noastre și a celor urmatoare, fie ca vorbim de domeniul juridic sau nu, va fi însa sa ne

adaptam tuturor schimbarilor și sa îmbinam cunoștințe din mai multe domenii. Cred ca performanța în perioada

urmatoare va arata diferit, în sensul ca nu va mai fi circumscrisa unui domeniu extrem de specializat, ci probabil se

va regasi la confluența mai multor domenii”, concluzioneaza Angelica Alecu.

-------------------------------------------------------------------------

                                         Citește și

→           De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de      Drept  a   Universitații București

| Catinca Daria Anghel, a zecea   nota a       generației sale: De fiecare data când am descoperit modul   în

care    și-au    dezvoltat cariera cei cu care am intrat în contact   din  domeniul     juridic,  m-am simțit

inspirata. Fiecare parcurs   descoperit  îmi da o     noua idee,  stârnește un nou entuziasm, îmi   contureaza

o  noua     posibilitate

→           De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de      Drept  a   Universitații București

| Rareș Rusu, a șasea nota a      generației  sale:   Am șansa de a face Dreptul în preajma unor oameni cu     

o bogata    experiența, care au demonstrat în repetate rânduri ca      profesionalismul    poate deveni un

mod de viața. Într-un asemenea      mediu, orice este legat    de performanța este prețuit

→           De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de      Drept  a   Universitații București

| Oana Alexandra Chivu, a cincea      admisa în    2020: Ma îndrept spre magistratura, gândindu-ma 

deopotriva     la profesia    de judecator și la cea de procuror.  Avocatura are  ceva    aparte, îmbina    mai

mult viața sociala cu cea  profesionala 

-------------------------------------------------------------------------

Intra pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                   preocuparile și proiectele doamnelor avocat din cele mai  importante                  firme de pe

piața locala
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